
Dotazy, podněty a připomínky ZMČ 1/2025: 

 

p. Schmied: četl jsem si v emailu zprávu o tom  vjezdu na chodník na ulici Oblá, je tam, 
že  bylo vydáno 5 krátkodobých povolení vjezdu na ulici Oblá na jeden až dva dny. Chci se 
zeptat, ti kdo dostanou toto povolení dostanou nějak papír, který si dají za přední sklo, aby 
to bylo viditelné? 

p. starostka: ano, dostanou normálně kartu A5 velikosti, na které je uvedeno co to je za 
povolení, kdo ho vydal, za jakých podmínek je vydáno a na jakou značku auta je vydáno. 

p. Schmied: tzn., že si požádají a musí si  fyzicky přijít pro tuto kartičku na úřad? 

p. starostka: ano. Nenašli jsme zatím nějakou jakoby jednodušší cestu. Na druhou stranu 
není vyloučeno, že budeme mít v brzké době produkt portál občana na webových 
stránkách a uvažujeme, že i toto by  se zařadilo do té možnosti dostat to elektronicky, 
stejně by si to museli zase vytisknout. 

p. Schmied: Ano, rozumím. Můj dotaz spíš směřoval k tomu, že když tam vidím auto, tak 
jsem nikdy neviděl, že by za oknem něco mělo, kromě nějakého zásobování, anebo 
dopravy zásilek jakou jsou DPD apod. ty služby. 

p. starostka: bohužel musím, potvrdit, že naprostá většina jich jezdí bez tohoto procesu, 
aniž by si o to požádali na úřadě předem.  

p. Stuchlíková: 

já bych měla jednu připomínku, dotaz možná zprostředkování stížnosti, které se ke mně 
dostaly v souvislosti se vstupem do domu Oblá 2. Týká se to toho,  že ke vstupu jsou 
používány čipy, plus je tam  zámek, který byl už asi po několikáté krátkou dobu zpět  
poškozen, tentokrát přímo vyražen zvenku dovnitř, takže dům byl přístupný zvenku několik 
dní, než se řešila oprava, zámek už je vyměněný, nicméně je vyměněný  za zámek k jinému 
klíči a musím se přiznat, že já osobně jsem si toho teda nevšimla, protože používám 
z většiny čip, pokud je to funkční zrovna v tu chvíli, teď jsme to neměli nějakou dobu 
funkční a klíč nemáme a někteří obyvatelé domu už se vypravili na úřad diskutovat o tom, 
že klíč nemají a bylo jim sděleno, že klíč ani mít nebudou a mě by zajímalo proč a jakým 
způsobem se předpokládá, že když zkolabuje to pípací zařízení,  jak se lidi dostanou 
dovnitř, protože  jsme ty zvonky měli několik dní nefunkční v rámci vypadení proudu  a byl 
s tím docela problém, protože ve chvíli ve chvíli, kdy je nefunkční zvonek, je nefunkční i 
ovládání otvírání dveří z bytu a ve chvíli, kdy zkolabuje elektrika, tak si nejsem úplně jistá 
jakým způsobem se  

p. starostka: poprosím pana vedoucího odboru správy bytu a domů o odpověď. 

 



Odpověď: ano,  máte pravdu, že na Oblé 2 k těm problémům došlo. Došlo tam k několika 
zalomeným klíčům, což jsou nemalé náklady na tu opravu, tzn. jsme se rozhodli, že když 
jsou  tam čipy, které by mělo toto zabezpečovat, takže se nebudou klíče vydávat, protože  
když je do měsíc  2x ucpaný zámek, pak musíme měnit fabku a pořizovat klíček, tak 
myslím, že to jsou zbytečné náklady.  

Za druhé, tam se stalo několik souběžných nepříjemností, tzn. tam se rozpadl ten 
elektronický systém a zaklapla se tam nějaká západka v tom samotném otvírání a tím, že 

že se muselo objednávat nějaký náhradní zařízení, tak byl dům na chvilku zamykatelný. 
V tuto chvíli je to  již opravené, dnes jsem dostal informaci o tom, že jsou opravené i 
zvonky, kde byl také nějaký problém ve vedení těch rozvodů. Pokud vypadne systém a 
nebudou fungovat čipy, tak ten zámek přejde automaticky do systému otevřených dveří, 
tzn., že to zůstane otevřené, aby se lidé mohli dostat do domu. Toto je standardní postup 
v objektech, kde jsou nainstalovány q čipy se dělaly z těch důvodů, aby se zamezilo 
likvidování těch klíčů a fabek. Ve většině domů se používají čipy, ne klíče. To není na 
pojistky, jen výjimečně, kdyby došlo k nějakému zkratu tak, aby se lidi dostali ven i dovnitř, 
tak se to otevře. 

p. Oupor: 

Já mám pár věcí, jednak  bych se chtěl  zeptat na výsledek hlasování v mailové poště 
ohledně rozdělení finanční pomoci obcím po povodních, kolik lidí se vlastně vyjádřilo, 
protože nemám reakci jakoby od všech zastupitelů, tak jestli se všichni vyjádřili, nebo 
jenom někdo? 

Druhá věc, poprosil bych o vysvětlení, jestli je šance, protože byla dána žádost restaurací 
Okruh prvně jako zaměstnaneckým  vzadu na ulici Obecní a nějak se nedaří komunikovat, 
tak jenom zas jak to vypadá. Třetí věc souvisí s věcí, kterou si myslím, že může městská 
část ovlivnit málo, ale snad ano. Dostal se ke mně od několika lidí z Rybnické poznatek, 
nebo stav, který neodpovídá tomu, co by měl stavebník dodržet a to je to, že z té 
probíhající stavby za zubní ordinací když vyjíždí náklaďáky  na Rybnickou tak je to prostě  
jedno velké bahno. Zažil jsem to osobně, když jsem za tím náklaďákem jel autem a to si 
teda myslím, že ten stavebník by si měl toto nějakým způsobem ošetřit, ale nevím, jestli 
můžem dát jenom nějaké upozornění, ale myslím, že dohlédnout by na něj měl stavební 
úřad, takže bychom se dyžtak mohli obrátit na něj, protože už ho nad sebou nemáme, 
takže jedině tímto způsobem, protože si myslím, že žádná jiná páka na to moc nebude, 
ale počkám na vyjádření. 

A poslední věc, pozvánka, požádali mě kluci na AC Moravské Slávii Brno, abych tady dal 
pozvánku na ples sportovní, takže 8.3. od 19.00 na Okruhu jste všichni zváni. 

p. starostka: Moc děkuji. Na tu první otázku jak se vyjádřili zastupitelé ohledně toho 
rozdělení pomoci odpovíme písemně, pošleme Vám to mailem, já to teď z hlavy to číslo 
nevím. 



Druhá záležitost, která se týká vyřizování nějaké žádosti o vyhrazená parkovací místa u 
restaurace Okruh, rovněž odpovíme písemně N, vím ,že tam ta žádost byla, že jsme se tím 
nějak zabývali. Problém je, že ta parkovací místa neleží na místní komunikaci a není 
možné tam udělat stejný režim jak je v rámci města Brna, navíc ještě a to bych tady snad 
ani neměla říkat, nejsou všechny pozemky ve vlastnictví města Brna, takže to vyhrazování 
z úrovně městské části je velice problematické,  takže zatím jsme nenašli nějaké 
uspokojivé řešení, to říkám, otevřeně, že jsme to zatím nedokázali nějak uspokojivě 
vyřešit, ale protože teď v nejbližší době se bude zpracovávat územní studie řešení 
prodloužení celého toho prostoru ulice Obecní kolem pálenice, tak tam zadání toho je, že 
se tím má ten projektant zabývat, aby vznikla nová legální místa na tom pozemku pod 
hřištěm. Bude odpovězeno písemně. 

Třetí záležitost se týkala  té zabahněné Rybnické, tady má p. Oupor pravdu, že pokuty 
může dávat  skutečně pouze stavební úřad, ale ještě prověříme, jestli by v tom mohl konat 
i silniční správní úřad, což je u nás p. Masák na úřadě, takže podnět dáme, dáme informaci 
do zpravodaje, nebo na web pokud se to stane, komu přesně mají občané hlásit tu 
informaci, aby proběhla kontrola, aby případě dostal stavebník pokutu. To, že nám 
stavební úřad odcestoval až do centra na Orlí je čím dál větší problém, protože ten 
stavební úřad má na nějaká šetření k nám hrozně daleko a je težké se na ně obracet tak, 
abychom je přiměli k nějaké činnosti,  takže ověříme zda to může konat náš silniční 
správní úřad, p. vedoucí Kučeřík  je tady přítomen, tak dáme  dáme písemnou odpověď. 

p. starostka: děkujeme za pozvání na ples.  

Chtěla jsem říct ještě jednu informaci, která se týká ulice Rybnické, ve čtvrtek budeme 
jednat na dalším výrobním výboru na BVK ohledně plánované rekonstrukce kanalizace a 
doufám, že už se dozvíme nějaké konkrétní informace o tom jak to bude probíhat a budem 
také informovat občany, nicméně důležité je, že to nenastane dřív jak v roce 2028 ta 
rekonstrukce, zatím probíhá příprava. 

p. Malachová: 

já bych chtěla upozornit, co se týká těch autovraků, že na ulici Rybnické, podélné 
parkoviště, je tam modrá zóna,  stojí tam auto, má propadlou technickou, otevřený 
okýnko, ulomený stěrač a zabírá tam zbytečně parkovací místo, jenom chci na to 
upozornit. 

p. starostka: ano, děkujeme za upozornění, to p. Kučeřík rovněž sdělí p. Masákovi, protože 
už je to možná v nějakém proces, který trvá nějakou dobu, takže  ověříme to. 

 

p. Privarčák: 

já také využiji prostoru a pozvu přítomné zastupitele městské části a samozřejmě i občany 
Nového Lískovce na 10. ročník Poleskavského  plesu, který se letos koná v Bosonohách, 



je to ples krojovaný, ale samozřejmě když přijdete v civilu, rádi Vás všichni uvítají, hraje 
tam dechová hudba Omičan a Střeličáci, čili tolik k pozvání a potom možná dotaz: 

Jaká je zpětná vazba ze zimní údržby, protože vždycky, nebo teď jak nasněžilo, tak vyrazí 
traktůrek, jsem si všiml, že bez posypu, on v podstatě shrne ten chodník, zůstane tam 
ledovka, ten iner se tam nedostane, až teď  v pondělí možná, úterý se tam ten iner objevil, 
v podstatě to byl jeden velký led? 

p. starostka: děkuji za pozvání na ples. Zpětná vazba z posypu  nemůže být jiná než 
špatná, protože když je vše v pořádku, tak se nikdo neozývá, já jsem obdržela dva emaily, 
jeden se týkal Slunečné, kde se kousek spojovacího chodník zapomnělo posypat, 
nicméně všechny ostatní chodníky, které umožňovaly se dostat k zastávce, tak byly 
ošetřené, takže vždy to šlo obejít. Potom jsem dostala další dotazy, ty se týkaly chodníků, 
na kterých se neprovádí zimní údržba, to se týká chodníků, kam nelze vjet tou technikou, 
to se týká zejména chodníků na Svážné a na Oblé, tam jsou zaparkovaná auta, tam došlo 
teprve v pondělí k posypání těch chodníků, když provádíme zimní údržbu, tak když je 
možnost a nějaká volná kapacita, tak je to tam aspoň posypané, závady samozřejmě byly, 
protože letos se  ty klimatické podmínky  strefily do nějakých víkendů apod., kdy i ta firma 
má prostě problémy,  sice vyjedou, stroje fungují, ale ty části chodníku, které se musí 
udržovat ručně, což jsou většinou schody, takové ty problematické chodníky kam se 
nedostane traktor,  tak ty se většinou dodělávají ručně a to může být někdy o víkendu 
problém, že ti pracovníci, není jich tam dostatečný počet. Říkám to otevřeně, budeme to 
s firmou řešit. Ted už si myslím, že je všechno  v pořádku, že i ty vrstvy, co na nich sníh 
přimrzl, tak už jsou posypaný, teď už by dokonce nemělo ani mrznout, takže teď už by to 
mělo být v pořádku.  S tou zimní údržbou prostě problém je a ty problémy jsou na všech 
městských částech a často to se starosty řešíme jak to vlastně udělat, protože když Vám 
3 x za zimu nasněží, tak firma prostě nedrží takové kapacity, aby v tu chvíli bylo na celém 
území města tolik lidí, aby třeba během dvou hodin uklidili celou městskou část. Řešíme 
i nějaké možnosti třeba u těch chodníků, co se neudržují jako je třeba na Oblé před těmi 
lichými čísly, jestli by si to SVJ nepřibrali k těch chodníkům co mají u vchodu, protože to 
už je potom opravdu malinká plocha, když už tam ten pracovník, kterého platí to družstvo 
s tou lopatou je, tak jestli by tyto kousky úseku mohli udělat ručně, protože ta kapacita na 
to, abychom tam poslali my toho člověka je malá. Přednostně dělají schody třeba, které 
se musí udělat, ale tyto kousky chodníku, kde je napsáno, že se neprovádí zimní údržba, 
tak tam je problém. 

p. Privarčák: 

mně šlo spíš o to, že na komunikaci mezi mateřskou školkou Čtvrtě a zastávkou Čtvrtě, 
tzn.  Celkem často používaná komunikace, tak ten traktůrek tam pouze projede, nikde to 
tam neposypal, ani na chodníku mezi ulicí Kamínky a Úpatní, bylo to prostě jeden velký 
led. Dřív to tak bylo, že když se to shrne, tak se to posypalo, teď to shrne a tim je věc 
vyřešena, ale není. 



p. starostka: to musíme ověřit, normálně by měl jet a sypat, takže nevím, proč to tak bylo. 
P. Šípek to kontroloval, v pondělí to všechno procházel a kde to bylo špatné, jako třeba na 
Svážné 19-25, tak tam to potom ručně dosypávali všechno, nevím proč mu to zrovna 
nesypalo, jestli mu třeba zrovna iner došel a jel si pro další, fakt nevím. 

p. Oupor: máme nějakým způsobem stanoveno, tzn., přehled jakým způsobem dojde 
k úpravě zeleně mimo vegetační dobu, tzn. do konce března? Bude ještě nějaké 
prořezávání stromů, kácení stromů, protože ve vegetační době se to nemůže dělat, takže 
máme část pouze březen de facto. 

p. Starostka: tuto informaci musím získat od p. Šípka, protože ten plánuje jak prořezávání 
těch keřů, tak to kácení, zejména suchých dřevin a má to nějakým způsobem 
naplánováno, vím, že třeba teď jsem řešila nějakou objednávku na kácení rizikových 
dřevin v lesoparku, takže něco naplánovaného je, ale musím to ještě zjistit, takže také 
odpovíme písemně. Jinak teda v létě se u keřových skupin řez provádí, stromy se také 
můžou kácet ve vegetačním období, zeptám se p. Šípka, jestli jsou teď do konce března 
naplánované nějaké zásahy, které se nedají provádět vegetačním období a dám Vám 
písemnou odpověď. 

Občan: byla by možná ukázka videa? 

p. starostka: není to sice v souladu s jednacím řádem, ale já navrhuji takový postup, že 
ukončíme zastupitelstvo a můžeme promítnout ukázku videa pro zastupitele, kteří 
budou mít zájem si to prohlédnout, jestli chcete.  

 

 

V Brně dne 19.2.2025 

 
 
 
Zapisovatelka: Jana Řezáčová, DiS. 


